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中文摘要中文摘要中文摘要中文摘要:"Hormesis"是指生物体在不同剂量化学物质刺激下产生的,以双相剂量-反应曲线为特征的一种适应性反应。作者在分

析了Hormesis概念、机制、研究现状及生物学意义的基础上,总结了药用植物生长发育及次生代谢产物积累的Hormesis现象,指
出了Hormesis在药用植物生产中的应用,包括提高次生代谢产物,指导中药材适生地的选择,指导中药材生产管理,提高植物整体抗
逆性。

中文中文中文中文关键词关键词关键词关键词:Hormesis  胁迫  药用植物  栽培

 

Hormesis and its application in medicinal plant growing

Abstract:Hormesis describes the low-dose stimulation and high-dose inhibition phenomena for all kind lives under toxicity 
environment. This paper generalized hormesis of medicinal plant on grow and metabolite after introducing the concept and 
study state of hormesis and analyzing hormesis mechanism and its significance. It points out that hormesis can be well 
used for medicinal plants growth, including increasing the metabolise, giving a dereaction for cultivated field chosen, 
guiding the agriculture management during the cultivation and improving the anti-stress.
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